

Bijeenkomst Wijkplatform Noordwest

Verslag 10 juli 2025 – Locatie Geuzenkwartier 166

Aanwezig Wijkplatform (WP):

Henny van Zanten, Rob Steinebach, Eric Nijst, Daniëlle Abrahams, Herman van der Kraats, Wim Kuijt (voorzitter), Esther Kersten, Benno van der Maten, Jana de Heus, Ime Smits (toehoorder), Menno van den Berg, Agnes Cornelissen (Gebiedsmanager Veiligheid)

Ondersteuning

Meindert Witvliet (verslag - Lawine Communicatie), Noah Reiss (Dock)

Afwezig met bericht:

Wilbert Kalfsveld (Wijkbureau Noordwest)

Kalender 2024-2025:

- Wijkplatformbijeenkomsten 2025: 11 september, 13 november
- DB-vergaderingen 2025: 26 augustus, 30 september, 28 oktober, 25 november, 30 december
- Staat van de Wijk: 26 november van 19:30 – 22:00 uur, locatie: kantine VV Ondiep Vooruit

Opening

Voorzitter opent de vergadering om 20:01 uur

1. Mededelingen

- De opzet van deze vergadering is iets anders. Na de rondvraag wordt een gesprek gestart over de rol van het wijkplatform en hoe deze wordt ingevuld. Dit gesprek zal informeel voortgezet worden tijdens de borrel.
- Agenda wordt vastgesteld

2. Wijkveiligheidsplan

- Agnes Cornelissen is één van de twee gebiedsmanagers veiligheid van Noordwest en geeft een presentatie over wat de gemeente en haar team doet op het gebied van veiligheid. De afdeling Openbare Orde en Veiligheid van de gemeente Utrecht bestaat uit vier onderdelen:
 1. Openbare orde en crisisbeheersing
 2. Veiligheid en zorg
 3. Ondernijning
 4. Wijkveiligheid

Het team in Noordwest bestaat uit vier personen waaronder twee gebiedsmanagers veiligheid. Het team maakt de wijkveiligheidsplannen en strategische plannen, werkt samen met en coördineert de diverse partijen in de wijk op het gebied van veiligheid en geeft advies ten aanzien van veiligheid in de wijk.

- Benno vraagt welk mandaat het veiligheidsteam heeft. Kan dit team ook bijvoorbeeld de andere partijen in het veiligheidsdomein aansturen? Agnes antwoordt dat haar team daarvoor geen mandaat heeft. Het team is ingesteld op samenwerken en doet dit op basis van het aangaan van relaties en verbinding. Wel kunnen ze escaleren op onderwerpen richting veiligheidsdriehoek. De gemeente is namelijk verantwoordelijk voor de integrale veiligheid in de stad.
- Hennie vraagt of er een plek is waar de bewoners informatie kunnen vinden over veiligheid en wat er gebeurt op het gebied van veiligheid. Agnes geeft aan dat er niet een aparte website is waar bijvoorbeeld specifiek informatie is over de veiligheid in de wijk en hoe de voortgang is. Wel is er informatie waar bewoners en ondernemers meldingen kunnen maken.
- Esther geeft aan dat haar opvalt dat het veiligheidsplan opgesteld is in samenwerking met meerdere partijen. Is het een idee om in het kader van Samen Stad Maken, bewoners uit te nodigen om ook mee te werken aan het volgende wijkveiligheidsplan? Agnes antwoordt dat ze niet weet of dit de afgelopen keer is gebeurd maar vindt dit wel een goed idee.

Bijeenkomst Wijkplatform Noordwest

- Danielle vraagt of het team van Agnes ook samenwerkt met Boa's en de buurtvaders. Agnes bevestigt dat zij ook samenwerken met Boa's en buurtvaders.
- Menno wil graag weten uit welke onderzoeken blijkt dat de ASW kwetsbaar is voor ondermijnende criminaliteit. Hij waarschuwt voor een culturele bias. Agnes geeft aan dat er verschillende onderzoeken zijn waaruit blijkt dat de ASW hiervoor kwetsbaar is.
- Danielle vraagt zich af of, als de samenleving op een ander manier was ingericht, jeugd wel een doelgroep zou zijn in het veiligheidsplan. Wordt er ook aan preventie gedaan. Daarop antwoordt Agnes dat er ook aan preventie wordt gedaan op scholen maar ook dat bijvoorbeeld de wijkagent laagdrempelig aangesproken kan worden. Danielle geeft aan dat het ook goed is als agenten autoriteit uitstralen en dat kinderen ook normen en waarden aangeleerd krijgen. Herman geeft aan dat dit heel moeilijk is aangezien ook jonge kinderen aangestoken kunnen worden door het gedrag van oudere kinderen.
- Rob geeft aan dat het goed is dat er analyses worden gemaakt. Hij vraagt zich wel af of er analyses worden gemaakt van wat er echt moet veranderen. Dus welke factoren en voorzieningen kunnen ervoor zorgen dat veiligheid toeneemt. De afgelopen jaren is er namelijk veel bezuinigd op voorzieningen die een bijdrage kunnen leveren aan veiligheid denk aan jeugdzorg of onderwijs. Het gaat erom dat als je wil dat bewoners mee gaan praten, zij ook weten wat er mogelijk is juist om te komen tot duurzame oplossingen.
- Benno geeft aan dat de cijfers wel een daling aangeven als het gaat om overlast en onveiligheid. Wim antwoordt daarop dat cijfers vaak ook niet overeenkomen met het gevoel.
- Agnes vervolgt haar presentatie. Op het gebied van overlast en veiligheid zijn er verschillende manieren om dit te melden:
 1. Melden bij de gemeente via de app Zo gemeld
 2. Spoed politie of ambulance: 112
 3. Geen spoed: 0900 – 8844
 4. Meld misdaad anoniem: 0800-7000
 5. Meldpunt zorgwekkend gedrag: 0800 – 1205
 6. Veilig thuis: 0800 – 2000

Agnes deelt een folder uit waarin deze informatie nog eens staat. Rob geeft aan dat deze folder gewoon bij iedereen in de brievenbus moet komen in de wijk.

- Tot slot vertelt Agnes hoe je haar en haar team kunt bereiken. Dit kan via de app Zo Gemeld, via de mail: noordwest@utrecht.nl en via het algemene telefoonnummer 14-030. Hennie geeft aan dat het ook goed is dat deze informatie via het wijkplatform gedeeld wordt richting bewoners.
- Ime vraagt zich af waarom meldingen via het algemene whatsapp-nummer niet verder verwerkt worden door KCC van de gemeente Utrecht. Hij krijgt dan standaard het antwoord dat hij dit online moet doen.
- Wim concludeert dat het een goed idee is om bij het volgende wijkveiligheidsplan de bewoners te betrekken en een analyse op de stand van voorzieningen gericht op een veilige en gezonde wijk ook onderdeel zou moeten zijn. Rob vult aan dat de oproep om mee te denken over veiligheid in de wijk ook een onderdeel kan zijn van het programma van de Staat van de wijk.
- Tot slot geeft Noah aan dat Dock ook bezig is met een gerichte aanpak richting overlastgevende jeugd. Hierbij staat dialoog en onderzoek naar wat de groep wil centraal.

3. Oprichten werkgroep Woonin

- Hennie heeft een mail gestuurd met een aantal knelpunten waar huurders tegenaan lopen. Graag wil hij met een aantal leden van het Wijkplatform aan de slag om te analyseren wat er aan de hand is en of het wijkplatform iets kan betekenen bij het oplossen van de problemen. Hij roept op om je bij hem aan te melden en dan zoekt hij een datum.
- Een aantal leden van het Wijkplatform heeft al gereageerd op de oproep.
- Wim roept de leden nogmaals op om zich te melden bij Hennie om een verdere analyse te maken. In de volgende bijeenkomst van het Wijkplatform worden dan de eerste conclusies en voorstellen besproken.

4. Verkeer

Bijeenkomst Wijkplatform Noordwest

- Vorige keer tijdens het Wijkplatform zijn de verkeersknelpunten in de wijk geïnterpreteerd in 3 groepen. Wim heeft de uitkomsten van deze inventarisatie verwerkt en een lijst opgesteld met de verkeersonveilige situatie in de wijk. Deze lijst is als bijlage toegevoegd bij de stukken.
- Wim heeft de lijst doorgenomen met de verkeersdeskundige van de wijk Noordwest. Uit een analyse van de gemeente van de 30 meest verkeersonveilige situatie in Utrecht blijkt er één in de wijk te zijn. Dit is de kruising Marnixlaan en 't Gooijlaan. Daar blijkt dat het aantal ongelukken is toegenomen.
- De gemeente zet nu in op het terugbrengen van de snelheid naar 30 km per uur. Dit wordt in de hele stad ingevoerd behalve op de wegen waar het fietspad is gescheiden van het autoverkeer (uitzondering ASW). Daarmee hoopt de gemeente dat het aantal verkeersongelukken afneemt. De politie heeft al aangegeven dat zij niet actief gaan handhaven. Wel komen er mobiele camera's.
- Rob geeft aan dat uit de 1^{ste} onderzoeken naar de invoering van 30 km in Amsterdam blijkt dat er minder ongelukken zijn. Ook daar werd niet gehandhaafd echter omdat een groot gedeelte van de automobilisten 30 km gingen rijden, konden andere weggebruikers ook niet harder rijden.
- Menno geeft aan dat hij een gevaarlijke verkeerssituatie mist in de lijst en wel de kruising bij de vestiging van de Bandencentrale (BCU). Daar is de situatie erg onoverzichtelijk en gevaarlijk. Het komt nu ook voor dat ambulances en politie gebruik maken van het fietspad als het heel druk is. Wim geeft aan dat hij hierover gesproken heeft maar dat dit nog niet heeft geleid tot onveilige situaties.
- Hennie heeft een melding gedaan bij de gemeente over de hoogte van de begroeiing in de midden groenstrook. Deze is hoog. Volgens de gemeente voldoet deze aan de criteria.
- Tot slot geeft Wim aan dat op basis van de 1^{ste} metingen op de Marnixlaan blijkt dat er 10% minder autoverkeer is ten opzichte van vorig jaar.

5. Verkiezingsdebat

- Esther, Benno en Rob organiseren het verkiezingsdebat. De komende week maken ze een begroting voor het debat. Op basis van deze begroting moet dan bepaald worden of er een extra bijdrage gevraagd wordt uit het initiatievenfonds.
- Het verkiezingsdebat wordt gehouden op een maandag in de kantine van Voetbalvereniging Ondiep Vooruit. Een exacte datum wordt in september bepaald. Ook wordt er een poster gemaakt en wordt er gezocht naar een gespreksleider.
- Rob geeft aan dat hij ook liever spreekt over een verkiezingsgesprek of -dialoog. Dit omdat het bij een debat vooral gaat om tegengestelde meningen terwijl deze bijeenkomst vooral bedoeld is om bewoners in gesprek te laten gaan met politici. Hiervoor komt nog een voorstel.
- Hennie vraagt of er voor die avond nog specifieke thema's worden geagendeerd. Esther antwoordt dat zij daar ook met een voorstel voor komen.
- Wim vraagt ook of er contact is met bijvoorbeeld het buurtoverleg Pijsweerd en Ondiep Overlegt over het verkiezingsdebat. Rob geeft aan dat dit niet het geval is maar zodra er meer bekend is dit wel aan deze gremia gecommuniceerd wordt.

6. Stand van zaken werkgroepen

- Werkgroep groen:
 - De bijeenkomst over groen en Woonin is niet doorgegaan. Daarvoor wordt een nieuwe datum afgesproken.
 - Er is een mogelijk nieuw lid dat wil aansluiten bij de werkgroep Groen.
 - Wim meldt dat de gemeente een reactie heeft gegeven naar aanleiding van de brief die is verstuurd over Natuurgebied Zuilen. Echter er vindt nog een gesprek plaats over die reactie met de gemeente. Dit zal pas na de zomer gaan plaatsvinden.
- Werkgroep gezondheid:
 - Anneke, Rob en Esther hebben met Dock een gesprek gehad over de mogelijkheden van ondersteuning door Dock bij het concretiseren en uitvoeren van de ideeën die de werkgroep heeft. Noah vraagt of het een idee is dat hij standaard bij het overleg van de werkgroep aanwezig is. Dit wordt positief ontvangen door de leden van de werkgroep.

Bijeenkomst Wijkplatform Noordwest

- Daniëlle heeft een mail gestuurd aan de werkgroep waarin zij voorstelt dat de werkgroep Groen en Gezondheid bij elkaar moeten komen om na te denken hoe we in de wijk om kunnen gaan met hittestress. Dit wordt een steeds groter probleem waar het Wijkplatform ook in de toekomst aandacht aan zou moeten besteden. Dit voorstel is ook positief ontvangen.
- Benno geeft aan dat binnen de werkgroep ook een gesprek plaatsvindt over de richting van de werkgroep. De werkgroep moet vooral randvoorwaardelijk bezig zijn en bewoners ondersteunen om te werken aan gezondheid. De eigen visie van individuele leden zou niet leidend moeten zijn.
- Danielle geeft aan dat zij vindt dat het wijkplatform ook met concrete acties moet komen. Daarom heeft zij besloten dat zij ook individueel ook concrete acties onderneemt om resultaten te boeken. Zo heeft ze bij Groen initiatief genomen om de aanleg van geveltuintjes te stimuleren en gaat ze een traject starten voor mensen met overgewicht op het gebied van bewegen en gezondheid in de Dame. Het traject bestaat uit meerdere bijeenkomsten en heeft als doel mensen beter in hun vel te krijgen door te informeren en begeleiden bij gezond eten en bewegen.
- **Werkgroep wonen:**
 - In mei heeft de werkgroep wonen een zienswijze opgesteld op de warmtenota van de gemeente. Belangrijk aandachtspunt is de zeggenschap van de bewoners over het warmtenet.
 - Er is bij LSA een subsidie aangevraagd en gehonoreerd voor 90 uur aan ondersteuning op het gebied van warmte.
 - De werkgroep denkt ook na over het oprichten van een energieteam voor Ondiep. Deze moet zich dan vooral richten op het isoleren van huizen van particulieren.
 - De werkgroep is ook versterkt met Ben Witjes. Zijn ervaring bij Hivos is behulpzaam met de contacten met gemeenten en andere instanties.
 - Menno is bezig met het opstellen van een mailbestand van bewoners die geïnteresseerd zijn in de warmtetransitie. Het is de bedoeling om een nieuwsbrief op te stellen voor deze bewoners.

7. Barbecue

- Wim vraagt wie dit jaar de barbecue wil organiseren. Voorgesteld wordt dat Wim eerst contact opneemt met Henk Jan omdat hij dit vorig jaar ook gedaan heeft.

8. Staat van de Wijk

- Rob en Wilbert hebben gesproken over de Staat van de Wijk. Deze zal plaatsvinden op 26 november in de kantine van VV Ondiep Vooruit.
- Het programma is als volgt:
 - Wethouder Dennis de Vries start met een terugblik en vooruitblik
 - Een vertegenwoordiger van het Wijkplatform geeft aan wat het wijkplatform heeft gedaan
 - Vanuit elke subwijk wordt iemand uitgenodigd die zijn/haar visie op de wijk geeft en enkel vragen stelt over hetgeen gezegd is.
 - De sessie wordt afgesloten met vragen vanuit de bewoners.Het programma is ook al besproken met Dennis en hij is akkoord.
- Hennie vraagt of er al nagedacht is over publiciteit. Rob geeft aan dat er een flyer komt, melding op facebook en Instagram maar ook in de Noordwester. Doel is om zoveel mogelijk mensen te bereiken.

9. Verslag 8 mei

- Esther geeft aan dat er een foutje in het verslag staat. Er staat in het verslag dat Esther de Buurtwerkkamer TOP niet kent maar dat moet zijn dat Esther de coördinator van Buurtwerkkamer TOP niet kent. Dit wordt gecorrigeerd
- Naar aanleiding van het verslag meldt Rob dat hij en Henk Jan gesproken hebben met Woonin en de gemeente over de sloop/nieuwbouw Zwanenvechtlaan. Dit gesprek was positief

Bijeenkomst Wijkplatform Noordwest

wel is het zo dat er echt aandacht besteed moet worden aan het voorzieningenniveau en de sociale cohesie naar aanleiding van de nieuwbouw. Dit blijft wel een punt van aandacht.

- Naar aanleiding van het verslag geeft Daniëlle aan dat zij concrete resultaten wil bereiken met het wijkplatform. Daarom dat zij enkele initiatieven (geveltuintjes en te starten gezondheidstraject in de Dame over gezond eten en bewegen) neemt om dit te realiseren.

10. Rondvraag

- Herman vraagt of het nodig is om de adressenlijst op te schonen van de mensen die de stukken krijgen van het wijkplatform. Eric geeft aan dat hij ook de stukken stuurt naar mensen die geïnteresseerd zijn. Wim stelt voor om de volgende keer een zin toe te voegen dat indien mensen niet meer geïnteresseerd zijn in de stukken, ze zich af kunnen melden.
- Noah vraagt of er nog acties nodig is ten aanzien van de groep die overlast geeft in het park de Rode Touwen. Menno geeft aan dat die groep er niet meer is en dat ze geen overlast meer geven.
- Ime heeft naar aanleiding van het Tapfestival in het Julianapark een memo gemaakt en bij de gemeente aangedragen met het verzoek dat bij vergunningverlening in de checklist handhaving opgenomen wordt dat organisatoren van festival verplicht worden om omwonenden te compenseren voor mogelijk overlast.

11. Rol van het Wijkplatform

- Wim geeft aan dat het goed is om een gesprek te voeren over de rol van het Wijkplatform. Waar zijn we van en wat pakken we op?
- Henny geeft aan dat hij vindt dat het Wijkplatform wel echt iets moet bereiken anders is het alleen een praatclub. Kan het wijkplatform niet meer gaan 'bijten'. Wim vraagt wat Hennie bedoelt met bijten. Hennie geeft aan dat je als Wijkplatform wilt dat andere partijen zoals gemeente of woningcorporaties niet om het Wijkplatform heen kunnen zodat je iets kunt regelen voor de achterban. Daniëlle en Jana zijn het met Henny eens en willen ook meer 'bijten'.
- Esther vraagt zich af wat de achterban is en hoe bereik je deze. Heeft het Wijkplatform niet vooral de rol om bewoners meer te stimuleren om stappen te zetten en ook mogelijk te maken om mee te praten over de belangrijk onderwerpen.
- Rob geeft aan dat in Samen Stad Maken verschillende principes zijn opgenomen die het Wijkplatform kan inzetten om de zeggenschap van bewoners over hun eigen wijk te vergroten. Deze principes kunnen door het Wijkplatform worden ingezet om de randvoorwaarden te creëren voor de bewoners. Uiteindelijk moeten de bewoners zelf de keuzes maken.
- Hennie vraagt zich af of het Wijkplatform juridisch advies mag inwinnen over bijvoorbeeld wetgeving of beleid. En als er een groot verschil in inzicht is tussen gemeente en Wijkplatform hoe gaan we daar dan mee om. Rob geeft aan dat dit kan leiden tot een gesprek maar ook tot het mobiliseren van bewoners om hier actie op te ondernemen. Het blijft een keuze van de bewoners.
- Noah stelt voor om regelmatig in duo's beleidsstukken te analyseren en deze dan terug te koppelen aan de leden van het Wijkplatform. Hierdoor neemt ook de kennis binnen het wijkplatform toe.
- Wim sluit het formele gedeelte van deze discussie af en stelt voor om dit tijdens de borrel voort te zetten.

13. Afsluiting

- Voorzitter sluit de vergadering om 22:15.

Actielijst

Nr.	Datum	Actie	Wie
5.	12-09-24	Agenderen 'Wat kan het wijkplatform bijdragen aan de buurtagenda's van Pijlsweerd en Ondiep'	DB
7.	12-09-24	Uitnodigen voorzitter van de ondernemingsvereniging #ASW030 voor het wijkplatform	DB

Bijeenkomst Wijkplatform Noordwest

12.	09-01-25	Bastiaan Stafhorst van Woonin uitnodigen te praten over isoleren en vergroenen.	DB
16.	13-03-25	Vorbereiding gemeenteraadsverkiezingen	Esther, Benno, Rob
17	13-03-25	Vorbereiding Staat van de Wijk	Rob, Wilbert
19	08-05-25	De buurtwerkkamer promoten op website en facebook WP	Thijs-Jan
20	08-05-28	Gesprek over huurders in de werkgroep Wonen. Aanmelden kan bij Henny. Terugkoppeling vindt plaats in het volgende Wijkplatform.	Henny, Henk Jan, Noah, Wim